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Rozhovor s Vlaďkou Haláškovou, majitelkou
krejčovského salónu Delor New Town na
Národní třídě číslo 21
Tím, jak se oblékáme, vyjadřujeme vztah ke svému okolí. Prokazujeme tak úctu těm, se kterými se
potkáváme, našim obchodním ale i životním partnerům, a nejen to, úctu prokazujeme i místu kam
jdeme. V neposlední řadě se oblékáme i pro svůj pocit. Například když jdu do divadla věnuji oblékání
svůj čas, můj zážitek je mnohem silnější. Ale na druhou stranu jsou tu určitá pravidla, která je dobré
respektovat a i když je známe a máme je nějak zažitá, neuškodí si je zopakovat.

Všechny tyto úvahy mi běžely hlavou, když jsem si šel povídat s Vlaďkou Haláškovou, majitelkou
krejčovského salónu Delor New Town na Národní třídě číslo 21. A tak jsem se ptal.

Často si nové obleky nekupuju, ale viděl jsem v obchodě docela pěkný pánský oblek, který
stál jenom 4 999 Kč? Tady nabízíte pánský oblek, který stojí 29 999 Kč. V čem je rozdíl

Záleží, co od obleku očekáváme. Pokud chceme konformní a dobře vypadající oblek, nevyplatí se
šetřit. S velikou pravděpodobností levnější oblek nebude z přírodních vláken a o ruční práci
nemluvíme určitě. V ceně se promítá kde, jak, pro koho a z čeho je vyrobený, jinak řečeno jestli se
jedná o konfekční oblek, oblek šitý na míru, nebo oblek na zakázku. Vynaloženým prostředkům se
pak rovná komfort, osobitost a radost, kterou nám takový oděv přinese.

Náš šatník je naše investice. Investice do našeho pocitu, do naší sebeprezentace a zároveň projev
úcty lidem a místům, kam odpovídajícím způsobem oblečení chodíme a s kým se setkáváme.

Určitě se shodneme, že každý z nás raději sdílí čas s někým, na koho se hezky kouká a který se
příjemně poslouchá a něčím nás obohacuje. Komplexnost by měl být náš cíl. 

 



 

A teď praktická rada, minulý týden jsem byl pozvaný na vernisáž od půl páté, co si mám vzít
na sebe? Můžu si vzít to, co jsem měl před časem na matiné?

Gentleman a dáma se obléká dle přání hostitele, zejména pokud je „dresscode“ uvedený v pozvánce,
anebo dle obecně známých pravidel. Denní akce nám umožňují předvést více kreativity. Večery jsou
pak spjaty s větší formálností.

Pokusme se vždy vzít do úvahy přání hostitele, který pro nás zážitek připravuje a přeje si, aby celek
působil komplexně. Pokud tedy pozváni přijmeme, (lze přeci i odmítnout) pokusme se dokreslit celek
tím, že vyslyšíme jeho prosbu a staneme se tak důstojnou součástí či přímo ozdobou dané události.

To zdobí dámu a gentlemana.

Přijít v nevhodném oděvu a myslet si, ať je hostitel rád že tady vůbec jsem, je projev arogance.
Noblesa je přeci jen někde jinde. Pojďme se nad tím zamyslet, prosím.

Děkuji za tipy. A co si mám obléknout večer do divadla? A je rozdíl, pokud jdu na operu
nebo na činohru například do Národního divadla nebo na činohru do menšího divadla?



Proč se vlastně do společnosti pěkně oblékáme, když vedle mě sedí cizinec v džínsech a ve
svetru?

Na tuto otázku jsem vlastně již odpověděla  v předešlé. Našim oděvem projevujeme úctu místu, lidem
a situaci, ve které se pohybujeme. To je za mne jediné správné kritérium. A ten v těch džínsech vedle
mne je ten neslušný člověk, který si neváží ostatních. A pokud je jen neznalý, mohu ho přeci já
motivovat svým vzhledem k zamyšlení a je možné, že příště i on bude investovat více do svého oděvu.

Připomněla jste mi, že na pozvánkách bývá uvedeno například „smart casual“ nebo „ black
tie“ a ještě mnoho dalších možností jsem viděl. Co to tedy znamená?

Pro naše klienty rádi uděláme revizi šatníku a v rámci toho pro ně přímo z oděvů, které mají ve svých
šatnících, sestavíme dle jednotlivých kódů vhodné možnosti a nafotíme. Samozřejmostí je, že i
doporučíme o co je třeba šatník doplnit.

Já svým zákazníkům doporučuji vypracovat si cíl, co všechno a v jaké kvalitě si v šatníku přejí mít a
pak jej postupně budovat. Doporučuji uvědoměle a zodpovědně do vlastního šatníku investovat.

 



 

To je tedy možností a pravidel… Co vše by tedy měl zahrnovat šatník úspěšného muže a
úspěšné ženy?

Není to tak složité a šatník zdaleka nemusí být tak obsáhlý, jak se na první dojem muže zdát.

Základní šatník gentlemana by měl obsahovat 

Dva třídílné denní obleky (Ideálně šedý a modrý, které jdou vzájemně kombinovat), dvě separátní
saka, jeden blejzr a alespoň troje separátní kalhoty (chino, mohér, manšestr nebo jeansy). Dále
minimálně jeden černý oblek, dále pak smoking. Pět párů kvalitní rámové obuvi harmonizující s
pásky a taškami, patnáct košil (deset na den a pět na večerní nošení) A alespoň dva kabáty. Jeden
vhodně doplňující denní oděv (ten může být prošívaný) a jeden elegantní kabát k večernímu obleku.
A pár dalších doplňků, knoflíčky, kravaty atp.

Na první pohled se zda, že toho je málo, na to že to má pokryt potřeby gentlemana, ale není tomu
tak. Z tohoto základu vznikne nepřeberné množství variant díky doplňkům jako jsou kravaty,
hedvábné kapesníčky a nezapomínejme na ponožky, tedy spíše podkolenky, které mohou zajímavě
propojit kravatu a košili do harmonizujícího celku. A opravdu nemluvím o veselých ponožkách
přesahujících styl!

A základní šatník dámy?

To je trochu složitější, i když i ten má základní pilíře, které každá dáma má mít v šatníku.

U dam bych sázela především na kvalitu materiálu, kvalitu střihu a zpracování. 

Akcent na osobitý styl a jednoduchost u těch oděvů, které do svého šatníku dáma umisťuje na
dlouhou dobu. Nezbytné jsou elegantní koktejlové šaty, doplněné o střízlivé a tím pádem nadčasové
lodičky a psaníčko, elegantní malou kabelku. Krásný kašmírový kabát v elegantním klasickém střihu.

S tímto minimálním základem dáma zvládne velké množství událostí, na které obdrží pozváni.

Strategie dámského šatníku potřebuje více času a více informaci, tak aby byl správně a kvalitně
postaven a reprezentoval svoji majitelku přesně tak jak chce být vnímána konkrétní žena svým
okolím.

Na závěr dovolte malé pozvání. Potěší nás, pokud náš salon na Národní třídě navštívíte a věnujete
nám jednu hodinu Vašeho času. U dobré kávy, v příjemném prostředí si můžeme popovídat o všem,
co Vás v oblasti odívání zajímá. Těšíme se na Vás
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